

LIFE IN 桂北 LAOZHAI 老寨 VILLAGE

BY LAOJIA 老家

READ ABOUT OUR COMMUNITY
BELOW AND PLAN YOUR NEXT
ADVENTURE WITH US!

跟随Laojia老家了解桂北瑶族社区，
定制你的探索之旅吧！

LAO
JIA

OUR STORY

我们的故事

Since 2013 Laojia老家 has been connecting rural China with explorers interested in immersive experiences. By acting as bridge we aim at exposing the beauty of rural China to visitors, while at the same time encouraging its preservation and stimulating the local economy.

As of 2020 Laojia老家 has 4 locations across China.

Laojia老家自2013年起，扎根于中国乡村，为旅行者提供传统地道的乡土体验。7年接待了50多个国家2000多名中外客人。作为当地社区与外界的连接桥梁，我们不仅致力于传播村寨之美，也致力于乡村文化的传承与保护，以及当地社区的发展。

2020年，Laojia老家已在中国4个村寨落脚扎根。



Hunan, Zhangjiajie,
Shiyanping village
湖南张家界市永定县石堰坪村



Fujian, Zhangzhou,
Hekeng Tulou cluster
福建漳州市南靖县河坑村

OUR LOCATION 我们的落脚点

Guangxi, Lingchuan,
Laozhai village
广西桂林市灵川县老寨村



Guangxi, Yangshuo,
Langshi Village
广西桂林市阳朔县浪石村





A YAO COMMUNITY

桂北瑶寨：灵川老寨村

Two hours north of Guilin city lies the village of Laozhai. It counts around 48 families who all go by the last name 'Zhao'. The total population is 200 people, all of whom belong to the Yao ethnic minority, which are mostly known for their yearly unique festivals, clothing and mountainous, sustainable lifestyles.

Located deep into the mountains above Guilin, and only having access to a road as of July 2015 this village has seen very little development and has remained very self sufficient over the years.

老寨村坐落在桂林北部山区，距桂林市区2小时车程。整个寨子共48户赵姓人家，是名副其实的「赵家村」。全寨200人皆为盘瑶（瑶族的一支），他们还保留着传统的节庆与服饰，依旧过着山居，以及与自然相依相存的生活方式。

因为地势封闭，群山包围，直至2015年7月，从老寨通往桂林市区方才开通。在这之前，老寨人过着长时间自给自足的生活。



THE LOCAL HOST 我们的房东

The old house belongs to the family 'Zhao', which consists of 'Li Ayi' (meaning Auntie Li) and 'ShuShu' (Uncle) who recently moved to their new house in front of Laojia 老家. Especially Li Ayi, you can see as your host. She'll be there to welcome you, prepare your meals and help you arrange things like activities and transport.

老寨·Laojia老家的吊脚楼是李阿姨和赵叔叔家的老房子。现在他们已经搬进老寨·Laojia老家前面的新房。而热情好客的李阿姨成为了老寨·Laojia老家的房东。在老寨，你准能看到她忙里忙完接待客人，准备好菜，帮助客人安排活动行程和交通。

“大家好，我是李阿姨，是这个吊脚楼的房东，我们家在桂林边上的一座瑶族村寨里，这里可以看见梯田，村寨也是很淳朴的瑶族风格，欢迎你的到来！”

" Hi! My name is Li Ayi. I'm a host here in our traditional Yao village, which is located near Guilin. This is a great place to experience the rice terraces and simple Yao-style village life. I welcome you to my hometown! "

住进吊脚楼

THE VILLAGE ACCOMMODATION

Your accommodation is a traditional Yao-style wooden guesthouse which provides its guests with a quiet space where village life can be observed. The house consist of 3 master bedrooms; a living room overlooking the mountains; a kitchen, bathroom and toilet; all modernly refurbished for a comfortable yet traditional stay.

我们的吊脚楼使用中国传统的榫卯结构搭建而成，有开窗见山的观景客厅，3个主卧，厨房，浴室与卫生间。我们在保留传统结构和装潢的基础上，添入现代的设施，让入住更加便利舒适，







BOOK A 3 DAY ALL INCL PACKAGE 体验三日深度之旅

Our travel packages are for those who enjoy the freedom of traveling by themselves while requiring the essentials be taken care of. By choosing a package, you'll enjoy some extra services and peace of mind.

三日深度之旅为想要省心省力，热爱深度旅行的行者准备的，一站式全程贴心安排。





Our service includes 套餐包含

- Assistance with trip planning 行程完善
- Smooth Transportation, Accommodation, Food and Local Activity arrangements 交通，住宿，餐食，当地活动一站式安排服务
- English/Chinese help-line during stay 全程中英文客服

ITINERARY

参考行程

The sample itinerary below is for reference only and can be tailored according to ones own travel desires. We encourage guests to craft their own trip with us!

以下进程仅为参考，可根据实际情况定制。我们鼓励旅行者定制自己的旅行计划！

DAY 01 第一天

- MORNING 早上 | PICKUP 专车接送

- LUNCH 午餐 | HOMEMADE MEAL 阿姨私厨

A local vegetarian meal on arrival. For meat options please discuss with us pre-arrival.

抵达后，即可享用阿姨准备的农家素菜。如果您需要荤菜，抵达前请提前说明。

- AFTERNOON 下午 |

After you've settled in, keep relaxing around the house or make a stroll around the village

安顿后，可以在屋内放松小憩，也可以逛逛村子

- DINNER 晚餐 | HOMEMADE MEAL 阿姨私厨

- REST 休息时间

Enjoy the privacy of your quiet house or feel free to mingle with villagers.

可在房中享受属于自己的安静时光，也可以到邻居家串门喝茶聊天

第二天
DAY 02

- BREAKFAST 早餐 | SELF-SERVED 自助
Fresh local: soy milk, steamed buns, eggs. Coffee/Tea and oatmeal also available
新鲜的豆浆, 包子, 鸡蛋, 咖啡 / 茶, 燕麦
- MORNING 早上 | ACTIVITY 活动时间
- LUNCH 午餐 | HOMEMADE MEAL 阿姨私厨
- RELAX AT HOUSE 在家放松
- DINNER 晚餐 | HOMEMADE MEAL 阿姨私厨
- REST 休息时间

第三天
DAY 03

- BREAKFAST 早餐 | SELF-SERVED 自助
- MORNING 早上 | ACTIVITY 活动
- LUNCH 午餐 | HOMEMADE MEAL 阿姨私厨
- MID-DAY 中午 | TRANSFER 专车接送

WHAT ARE YOU INTERESTED IN LEARNING ABOUT?

融入老寨，可以做些什么？

OPPORTUNITIES FOR IMMERSION

LOCAL ACTIVITIES 当地活动

- Homemade tofu 做豆腐
- Handmade local ‘straw shoes’ 编草鞋
- Handmade bamboo basket 编竹篮
- Going fishing in the creek/river 去捉鱼
- Exploring the rice terraces 爬梯田
- Rice pounding 舂大米
- Rice cakes 打糍粑
- Working in the fields 田间耕作
- Hiking to the waterfall 徒步探瀑布
- and more...
- 还有更多等你探索....

3 DAY PACKAGE PRICE*

三日深度之旅价格*

| | |
|-------------------------------|---------------|
| 1位 PERSON 1 bedroom, 客房1间 | ¥3250 / 人 PER |
| 2位 PEOPLE 1 bedroom, 客房1间 | ¥1750 / 人 PER |
| 3位 PEOPLE 2 bedrooms, 客房2间 | ¥1625 / 人 PER |
| 4位 PEOPLE 2 bedrooms, 客房2间 | ¥1625 / 人 PER |
| 5位 PEOPLE 3 bedrooms, 客房3间 | ¥1500 / 人 PER |
| 6位 PEOPLE 3 bedrooms, 客房3间 | ¥1500 / 人 PER |

-
- INCLUDE: transportation, accommodation, food , 2 x local activity, trip planning, English/Chinese help-line.
 - 已含: 交通, 住宿, 餐食, 当地活动 x 2, 定制行程, 中英文客服

TESTIMONIALS 客人说

This is a place where you can relax and enjoy life without the noise of modern life. My husband and I had uncle take us on a short 2 hour hike because of the rainy weather, but longer hikes can be done. We also spent a few hours with one of the neighboring family making straw sandals, sitting by a smoky fire, eating sweet potatoes, and watching other neighbors stopping by for small talk. This was the highlight of our stay. One amenity worth mentioning is the bathroom heating lamp. When is cold, this is a blessing in such a remote place. The rooms also have a heater, the food is very good, and earplugs are provided in case you don't want to roosters crow at 3, 4, 5, and 6 in the morning. (Hanna, USA, 2019)

因为假期有限,我们一家人在老寨只待了两天,但这次旅行令人非常难忘。随着交通的发展,像老寨这样保存如此好的村落已经越来越少,我们所住的房子更是珍贵的民族文化遗产。孩子们学做草鞋,打糍粑,帮李阿姨烧火做饭,亲身感受田园生活;我们一起爬山看梯田,去河里捉鱼,亲近久已疏远的自然。感谢赵松,李阿姨,卫生阿姨,村长阿姨,还有众多村民,他们的热情招待也为我们的旅行增加一段温暖的底色。五星好评,强烈向热爱真正自然景观与人文景观的朋友推荐。(Yang, 北京, 2020)

This was by far one of the best experiences ever. The location is perfect and the hosts as well, they will make you feel like being part of this little village in the middle of the rice fields. You will have a real experience of China while travelling and if you like the countryside you will love it. Ayi is amazing and she cooks very well, she is always open to help you and show you everything around. Just one thing, remember to bring cash! (Berta, Spain, 2019)

Laojia老家铭: 村不在近,有亲则温。寨不在深,有家则馨。斯是老寨,有吾“老家”。苔痕上阶绿,山色入帘青。鸡犬声相闻,空气香甜清。木屋如别墅,入目皆风景。可以练书法、做瑜伽,炉火旁打盹,回忆青春,享受心安清纯。可以编草鞋、磨豆腐,爬山野炊看梯田,览瀑布……无丝竹之乱耳,无案牍之劳形。无世俗之纷扰,无污染之担忧。桂林灵川县,九屋镇老寨。吉军云:常回家看看 (赵吉军, 桂林, 2019)

预订咨询与合作，请联系

To book your stay, or for partnership opportunities contact us here:



chinalaojia@yahoo.com



微信 Wechat | [welcometolaojia](#)

认识我们更多
MORE ABOUT LAOJIA 老家



www.laojia.co



[laojiachina](https://www.facebook.com/laojiachina)



[laojiachina](https://www.instagram.com/laojiachina)



chinalaojia@yahoo.com



Airbnb Superhost
爱彼迎超赞房东



Wechat Official Account
微信公众号